

平常、學期成績及學習描述文字輸入通知

親愛的老師您好：

期末在即，為避免寒假期間打擾，煩請老師於115年 **1/25(日)前** 完成各階段平時成績輸入。因應《十二年國民基本教育課程綱要總綱》及縣府再三宣導及規定，國中**務必**輸入努力程度及學習描述文字。感謝老師們的辛勞，祝大家假期愉快。

◎ 《教育部國民中小學學生學籍交換規格(4.1版)》

各領域規定相同，以下圖為例：

1.18	健康與體育_領域 字串描述	200	string	(適用十二年國教) 健康與體育領域老師評語 字串描述 然依據「國民小學及國民中 學學生成績評量準則」(106 年 10 月 24 日)，學生學 習領域之平時及定期成績 評量結果，應依評量方法之 性質以等第、數量或文字描 述記錄之。 各領域字串描述 不得為空值 ，請縣市於本規 格公告後，資料確實登載。
------	------------------	-----	--------	---

學籍系統操作路徑說明：

教職員－學生成績管理－學習描述文字編修－學習描述文字(及努力程度)

The screenshot shows the navigation menu on the left with items like 首頁, 教務處, 學務處, 輔導處, 教職員 (highlighted with red box and number 1), 學生成績管理 (highlighted with red box and number 2), 成績單製作, 班級名條, and 課表查詢. The main content area shows a sub-menu for Learning Description Text Editing (學習描述文字編修) highlighted with a red box and number 3. Below it is a table for editing learning descriptions and effort levels for students in Class 05. A red box and number 4 highlights the '學習描述文字' column in the table header.

學習描述文字編修

The screenshot shows the 'Student Grade Management - Learning Description Text Editing' page. At the top, there are navigation links for '平时成績', '定期評量', '學習描述文字編修' (highlighted in blue), '日常生活檢核表', '評語庫管理', '階段成績', '顯示學期成績', and '畢業成績試算'. Below the navigation, there is a dropdown menu for '九年四班 - 公民' (highlighted with a yellow box and labeled 1). To the right of the dropdown is a checkbox for '顯示大頭照' (highlighted with a yellow box and labeled 2). Further right are two buttons: '顯示上學期評語' (highlighted with a blue box and labeled 4) and '使用快貼輸入學習描述文字' (highlighted with an orange box and labeled 5). A large green box labeled 3 covers the main content area where a student's name and grade are listed. On the right side, there is a '說明' (Explanation) section with text about evaluation criteria and a '測試系統假資料，無涉個資' (Test system fake data, no personal information) note. A modal window titled '輸入評語 九年四班 - 公民' (highlighted with a green box and labeled 3) is open, showing fields for '評語類別' (Social), '評語等級' (Grade A), and '評語參考' (Reference text: '思考很靈活，清楚明白所學'). It also includes a clipboard icon for pasting text and a '確認' (Confirm) button. The bottom right of the modal has '關閉' (Close) and '儲存(換下一位學生)' (Save/Next Student) buttons.

1. 選擇「任教班級-科目」。
2. 選擇「努力程度」，可按下標題列的鍵盤圖示，一次設定全班學生的努力程度。
3. 輸入「學習描述文字」，或是點選最右側的圖示，會彈出快顯視窗，即可選擇預設的評語或自訂的評語。
4. 可「顯示上學期評語」。
5. 可將 Excel 的描述文字匯入系統，按下「使用快貼輸入學習描述文字」，並參照系統說明匯入。